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Snelle Ledenraadpleging Vuurwerk 

Na een onrustige jaarwisseling gaan er stemmen op om het afsteken van vuurwerk aan banden te 

leggen of helemaal te verbieden. Een meerderheid in het parlement wil maatregelen nemen.  

Het landelijk CDJA heeft een open brief aan de CDA-fractie in de Tweede Kamer geschreven over het 

verbieden van knalvuurwerk en vuurpijlen. Burgemeesters, o.a. CDA–burgemeester Liesbeth Spies 

maar ook burgemeesters van VVD-huize trekken aan de bel. De CDA-fractie in de Tweede Kamer 

kiest voorshands voor het verbieden van zogenaamde single shots (plastic hulzen, waaruit een 

lichtkogel wordt geschoten, die in de lucht hard knalt), maar (nog) niet voor het verbieden van 

knalvuurwerk en vuurpijlen of voor een algeheel verbod van consumentenvuurwerk.  

Met een ledenraadpleging scheppen we duidelijkheid over wat CDA-ers in Drenthe over een geheel 

of gedeeltelijk verbod denken. En misschien helpt die uitslag de fractie in de Tweede Kamer bij het 

bepalen van haar uiteindelijke standpunt.  

Daarom bieden wij u een kleine snelle ledenraadpleging over vuurwerk aan. U kunt hieronder digitaal 

uw mening geven.  

Wil uw mening nog meetellen in de nationale discussie dan is het goed om per omgaande dit 

formulier even in te vullen. Dat is zo gebeurd! 

Hieronder volgt de totale uitslag op basis van 447 antwoorden.  

De commissie ALV/Themabijeenkomsten van CDA-Drenthe.  21 januari 2020.  
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Het oudejaarsvandalisme is zo ver uit de hand gelopen, dat een totaal verbod nodig is om 

handhaving "zo eenvoudig mogelijk " te maken. Beoordeling ter plaatse van wat wel en niet mag met 

alle discussie van dien is dan eenvoudig te vermijden. Een vuurwerkverbod is slechts een van de 

maatregelen. Het beleid dient erop gericht te zijn het oudejaars vandalisme een halt toe te roepen 

en de jaarwisseling veilig voor iedereen te doen zijn. 

Nee 
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Ik vind het jammer dat het milieu niet meegenomen wordt in enquête Vuurwerk is zo vervuilend! 

Alleen dat al zou een reden zijn om hef niet meer te af te steken!  

Ik heb copd en blijf tijdens oud en nieuw binnen anders krijg ik het benauwd. Voor de hele stikstof en 

pfas problematiek lijkt mij vuurwerk ook niet erg mee te helpen. 

Hoe zit het met luchtverontreiniging? Klimaatverandering? 

CDA moet es durven kiezen en niet zo krampachtig zijn 

CDA standpunt gaat niet ver genoeg.  

Er moet snel een totaal verbod komen hoe eerder hoe liever. 

De enorme milieubelasting van vuurwerk blijft onderbelicht. Ook dat is een argument voor 

totaalverbod. 

CDA moet meer denken in zwart/wit i.p.v. grijsdenken. 

Ook uit milieu overwegingen voor sterke beperking van vuurwerk !! 

Ik vind de vraag over gemeenten stimuleren om centrale vuurwerkshows te organiseren én de vraag 

over vuurwerkvrije zones niet in deze ledenraadpleging thuis horen. Ze zorgen voor onduidelijkheid. 

De discussie moet gaan over verbod op afsteken vuurwerk. En alleen daarover.  

Zeer onduidelijke stellingnames, leidt tot verkeerde keuzes. 

misschien kan het CDA eens beter het oor te luister leggen bij de samenleving, behoorlijk stom 

optreden in deze kwestie waar het merendeel van het volk al lang klaar is met de vuurwerkellende. 

Vergelijkbaar met de houding naar de boeren toe: onkritisch, conservatief en behoudend en niet 

gericht op vernieuwing. 

Aandringen op een centraal, door de gemeente georganiseerd vuurwerk past niet goed bij onze CDA 

uitgangspunten. Wij zouden juist het initiatief hiervoor moeten laten aan de samenleving. Op 

sommige plekken zijn al hele mooie, centrale vuurwerkshows en die worden vaak niet door de 

overheid maar vanuit de samenleving zelf georganiseerd  

Gewoon verbieden alles, het wordt een kat en muis spelletje. Niet te handhaven zo met al die 

regeltjes. 

Het meest praktische is het idee van de vuurwerkbranche over te nemen. Geen knalvuurwerk en 

geen vuurpijlen. Siervuurwerk toestaan. 

Vuurwerk is een achterhaalde traditie. Hooguit het carbid schieten met melkbussen moet blijven 

kunnen. 

CDA smaldeel heeft veel te snel, zonder achterbanraadpleging , geventileerd dat zij tegen afschaffing 

is. Dooddoener dat handhaving onmogelijk is. Als dat principe leidend wordt bij besluitvorming, dan 

zijn er tal van andere zaken die je niet bij wet kunt verbieden. 

Uit sommige vragen en het antwoord dat ik daar op gaf zou je kunnen opmaken dat ik bepaalde 

vormen van consumenten vuurwerk zou tolereren. Dat is niet zo. Ik ben voor een totaal verbod voor 

consumenten vuurwerk en snap de weifelende houding van het CDA niet. 
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Handhaven blijft denk ik lastig, schades die er nu zijn, betaalt het centrale vuurwerk. Naast het 

centraal afsteken een feesttent waar jong en oud kunnen feestvieren van oud op nieuw. Vertier 

voorkomt denk ik ook vandalisme. 

Ik ben van mening dat er om 2 dingen goed gedacht moet worden: 1. Handhaving; momenteel 

gebeurt het met grote regelmaat dat niet alleen tijdens de vastgestelde uren op oudejaarsdag, maar 

ook tijdens de uren en dagen ervoor en erna flink geknald wordt. 2. Wanneer er een algeheel 

vuurwerkverkoop zou worden ingesteld met alleen centrale plaatsen waar de gemeente vuurwerk op 

professionele manier vuurwerk af laat steken, worden er mensen buitengesloten. Ik denk daarbij niet 

alleen aan ouderen die slecht ter been zijn en niet op de centrale plekken kunnen komen, maar ook 

bijvoorbeeld aan gezinnen met jonge kinderen die niet van huis weg kunnen. Oud en nieuw is ook 

een sociaal gebeuren voor iedereen! 

Is niet te handhaven, je criminaliseert vooral de jeugd die er plezier aan beleeft en ze halen het toch 

uit Duitsland. we willen toch ook een partij zijn voor de jongeren? Er zijn overigens veel meer 

leefgebieden die ziekten en ongelukken veroorzaken. Ongezonde (frisdrank, roken, alcohol etc.) 

leefstijl, meer dan honderd dodelijke ongelukken (vooral ouderen) bij elektrische fietsen. De feesten 

waar te veel wordt gedronken (TT festival, dorpsfeesten etc.). We moeten niet een land worden van 

betutteling. Goede voorlichting en regelstellen die te handhaven zijn. Ontmoedigen, voorlichting en 

vuurwerkshow ‘s organiseren etc. dat zou de weg moeten zijn.  

Bij de één na laatste vraag over de CDA fractie kun je het antwoord op twee manieren interpreteren. 

Oneens kan betekenen dat je voor een geheel verbod bent of juist voor het handhaven van de 

huidige wetgeving. Ik ben voor een geheel verbod. Ik begrijp heel goed dat handhaving een punt is, 

maar niets doen is geen optie meer.  

Totaal verbod op vuurwerk en een strenge handhaving. Dus niet alleen het gebruik maar ook de 

verkoop strafbaar stellen. 

Naast schade aan lijf en lede, belagen van hulpverleners en stress voor huisdieren, zou ik ook 

aandacht willen voor de grote hoeveelheid metalen die de lucht in worden gebracht en bepaald niet 

bijdrage aan een beter milieu. Centraal afsteken zou een mooi midden zijn. Ernstige afname metalen 

in de lucht en alle andere bovengenoemde punten zullen er wel bij varen. Voorwaarde is een robuust 

handhavingsbeleid met daarbij horende voorwaarden (mandaat voor politie en handhavers).  

Ook in België en Duitsland is deze discussie gaande. Het zou goed/mooi zijn wanneer landen 

gezamenlijk tot een verbod komen.  

Vuurwerk geheel verbieden 

Tijd om een avondklok in te stellen tijdens Oud en Nieuw. 

Ik vind niet dat je alles kunt verbieden en hoe gaat men dit handhaven, mensen moeten zich ook 

bewust zijn van hun eigen verantwoordelijkheid, de overheid kan niet alles regelen voor zijn/haar 

burgers. De mensen moeten zelf eens leren nadenken. 

Het is heel vaak een vader zoon moment en een sociale bezigheid vrienden buren 

Het moet 100% afgelopen zijn; over en sluiten! 

Siervuurwerk zou beschikbaar moeten blijven om thuis te genieten van de jaarwisseling. 

Aanhoudende (illegale) knallen in de laatste dagen van het oude jaar kan mogelijk verminderd 
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worden met gedeeltelijk verbod. Ik kan me voorstellen dat dit past bij de wens van een groot deel 

van de inwoners. Andere kant.... (carbid)knallen zijn er ook altijd geweest... het lijkt wel of we minder 

kunnen verdragen en bereid zijn alle argumenten te benutten om het sentiment te beïnvloeden. De 

Drentse maat ligt hopelijk genuanceerder. 

samen zijn en doen 

Volledig vuurwerkverbod voor particulieren en voor de grotere plaatsen een centraal vuurwerk door 

deskundigen af te steken. Wellicht kan dit niet in één jaar, daarom beginnen met een verbod op 

zwaar vuurwerk en alle vuurwerk op "kwetsbare plaatsen". 

nee 

Stel de veiligheid centraal. Bescherm "onze" hulpverleners.  

Verbieden niet alleen bij Oud & Nieuw maar nooit!  

Carbid schieten mag wel onder leiding van ervaringsdeskundigen  

waarom wacht het CDA er al zo lang mee ,slachtoffers en rellen zijn niet acceptabel in onze 

maatschappij 

Vuurwerk moet blijven in de vorm van feestelijk en plezier 

Minder betutteling, burgers zelf vrijheid laten houden.  

Het is beschamend dat de CDA-fractie TK zo hardnekkig blijft vasthouden aan de zg 'traditie'. Het feit 

van een oplopend aantal slachtoffers en grote materiële schade, om maar te zwijgen van 

milieuvervuiling, is kennelijk voor de fractie een te verwaarlozen feit. Waar ligt de bovengrens? Bij 

1500 slachtoffers of nog meer?  

Vuurwerkvrije zones zijn moeilijk controleerbaar tijdens oud en nieuw, heeft dus geen zin. Met het 

verbieden van meest gevaarlijke en hinderlijke vuurwerk kom je de gemeenschap al gedeeltelijk 

tegemoet. Het aantal decibel wat bepaald vuurwerk geeft is controleer bij verkooppunten/ 

onderschepping illegaal verkoop. 

Wie zal een verbod op vuurwerk controleren? De politie is niet voldoende toegerust. Nu is het ook 

verboden voor 3112, maar daar merk je niets van. Daarom beter vuurwerkzones instellen en gericht 

controleren. 

Nee  

Afgelopen jaarwisseling heeft laten zien dat vuurwerk veel schade heeft aangebracht in de 

samenleving. Meer dan we zouden moeten willen. Daarom liever vuurwerkshows in de nabije 

omgeving dan vuurwerk afschieten.  

Moet wel een uitzondering gemaakt worden voor het CARBID schieten 

Ook nu weer heeft het CDA een oplossing, die alle realiteit mist. Er is maar één maatregel te nemen 

en dat is volledig stoppen met vuurwerk. Hoeveel slachtoffers die levens lang verminkt zijn moeten 

er nog komen, voordat het CDA wakker wordt . 

Het is vooral belangrijk dat ook de verkoop van bepaald vuurwerk verboden wordt. Volgens internet 

is de handel vóór!  
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Blijf met je vuurwerk van onze hulpverleners af. 

Overheid moet gezag uitstralen en niet bang zijn voor impopulaire maatregelen nemen 

Carbid schieten met melkbussen alleen 31 dec van 22 tot 24 uur 

Zoek wel een oplossing waarbij carbidschieten mogelijk blijft. Bijvoorbeeld alleen overdag. 

Het wordt steeds gevaarlijker, ooit zal er toch ingegrepen moeten worden dan net zo goed nu 

maatregelen nemen. 

Start de verkoop zo laat mogelijk. Nu is het afsteken legaal vanaf 18.00 uur. Dit was vroeger om 10.00 

uur. Dat gaf mij, als moeder, de mogelijkheid om bij daglicht mijn kind te leren om te gaan met 

vuurwerk.  

Carbid moet niet verboden worden!!  

Het is een maatschappelijk probleem geworden. Politiek moet nu doorpakken  

verantwoording leggen bij de Ouders, tevens de jeugd verbieden om met een Mes de straat op te 

gaan 

Naast redenen van overlast en ongelukken met vuurwerk, zou ik ook willen zeggen dat het 

duurzamer is om geen vuurwerk meer af te steken.  

Denk ook aan longpatiënten!!! 

Ik ben voorstander van een vuurwerkverbod, zeker voor knalvuurwerk. Maar ik maak mij zorgen over 

de handhaving (voldoende capaciteit?) en de groei van het illegale circuit. Deze afweging kan ik zelf 

niet goed maken. Daarover wil ik graag dat er een onderbouwd advies van externe deskundigen 

komt, en dat dit ook gecommuniceerd wordt bij het bepalen van het standpunt van het CDA.  

Afstemmen met Duitsland in grensregio's belangrijk voor de handhaving van een eventueel 

(knal)vuurwerkverbod. 

Graag ook aandacht vragen voor de luchtvervuiling. 

Er zijn maar 2 soorten vuurwerk. Legaal en illegaal. Al het knal vuurwerk verbieden en alleen 

siervuurwerk middels pijlen toestaan op aangewezen plaatsen. 

Gewoon een totaalverbod, nergens meer vuurwerk, alleen carbid 

Niet het vuurwerk is de schuld van de incidenten maar de mensen die daar misbruik van maken. 

Geheel verbieden en handhaven. Er wordt onnoemlijk veel schade aangericht, er vallen doden, veel 

schade aan ogen, 900 slachtoffers, veel materiële schade, en de oudejaarsnacht wordt tot een 

vrijbrief voor vandalen. Al het vuurwerk verbieden en bikkelhard optreden tegen overtreders. Een 

maand in Veenhuizen voor overtreders, dan is er onmiddellijke invloed op schoolprestaties en werk, 

en dat schrikt af. Voor het bestoken van hulpverleners twee maanden Veenhuizen. Het handhaven 

nu is een lachertje, de Rijksoverheid heeft tot taak de burgers te beschermen en hier komt niets van 

terecht. 

Mijn vrouw is voor een totaalverbod. 
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Het carbidschieten overdag mag van mij, mits gemeentelijk vergund, door blijven gaan Het resultaat 

van deze raadpleging graag rondsturen 

In ons dorp geregeld carbid schieten, mag blijven. Alleen bij daglicht! 

Bij het verbod (totaal verbod of alleen voor knalvuurwerk en vuurpijlen) het in bezit hebben van 

vuurwerk met forse boetes bestraffen. Nu direct invoeren, niet door nader onderzoek naar achteren 

schuiven tot eind van het jaar !! 

Criterium wat dit onderwerp betreft zou moeten zijn dat de veiligheid van burgers en hulpverleners 

gewaarborgd tot een acceptabel niveau is en dat een verbod ook gehandhaafd kan worden. 

Daarnaast vind ik het belangrijk dat gemeentes gestimuleerd worden om met de inwoners in gesprek 

te gaan voor het instellen van vuurwerkvrije zones of het organiseren, dan wel vergunnen of 

subsidiëren van vuurwerkshows. 

Niet het vuurwerk is de bron van ellende met vuurwerkincidenten maar de mensen die daar misbruik 

van maken. 

Wel luidruchtig vuurwerk verbieden ,siervuurwerk vinden wij wel leuk, als het m aar niet zoveel 

lawaai maakt. 

Er moet wanneer ook goed gecontroleerd worden bij de grensplaatsen nabij Duitsland 

Ben heel blij met de enquête. Laten we snel zorgen dat er geen slachtoffers meer vallen. Het 

particulier afsteken van vuurwerk geen traditie, maar slechts 30 jaren min of meer zo gegroeid. Niet 

te dierbaar over doen.  

Beslissingen nemen door een mediagekte is nooit een goede beslissing. We halen het dan wel in 

Duitsland. Wie wil dit nu handhaven. 

CDA: Verbieden het vuurwerk! ( en haal de kinderen terug uit Syrië! , stem daar voor! )  

De Tweede Kamerfractie tot bezinning brengen. We maken de indruk VVD-nalopers te worden 

niet alle tradities verbieden 

Helaas is er geen maat meer en de opvoeding van nu schiet ook hier tekort. Gezag is weg en ouders 

geven het verkeerde voorbeeld. De rem is eraf. Nederlands vuurwerk is vanwege de kleine potjes 

gevaarlijk. Een Duitse pot van de Lidl is veiliger omdat deze ook een groter grondoppervlak heeft. 

Vorig jaar viel zo’n Nederlandse pot om. Dat was pas link. Vanwege de prijs gaan mensen sparen. Net 

als Noren met drank. Als zij een feestje hebben dan sparen ze daar drank voor. Je snapt het. De 

Noren gaan dan helemaal los en doen dan raar. Gek hè ! Open grenzen zorgen ervoor dat cobra’s 

massaal in Nederland komen. Vroeger was dat er niet zo. Er was nog een grens, alhoewel wij thuis in 

ons dorp ook altijd de brievenbussen moesten dichtzetten. Ook moesten we alles wat buiten stond 

opruimen. Er werd toen gesleept en dat liep ook wel uit de hand. Verbieden is makkelijk, moreel 

besef veranderen is lastiger, maar dat zorgt wel voor verbinding en cohesie. We mogen al elk jaar 

steeds minder. De rek is er wel een beetje uit en je mag best weten dat al die regels bij mij ook tot 

recalcitrante gevoelens leidt. Maar dat geld voor alle regels. Ik zeg wel eens tegen de kinderen, 

geniet nu want straks mag het niet meer. Ik kan een waslijst opnoemen van wat ik nog wel mocht en 

mijn kinderen niet meer. We moeten bestuurlijk ook accepteren dat we niet alles kunnen regelen en 

oplossen. We moeten van gulzig bestuur naar ‘veerkrachtig’ bestuur. Lees prof. dr. Willem Trommel 

van de VU. 
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wat het CDA wil is niet te controleren, op deze manier verandert er niks. Geheel of niks 

Wat mij betreft een totaal verbod op al het vuurwerk en liever ook geen centraal vuurwerk 

georganiseerd door gemeente. Zonde van belastinggeld. Beter in de zorg of openbare orde steken.  

Centraal punt waar vuurwerk mag worden ontstoken. 

geef het volk z'n speeltje. wel toestaan sier vuurwerk. 

Ik vind dat de handhaving versterkt moet worden en de straffen omhoog als vuurwerk verboden 

wordt. Heel simpel: voor de kerst betrapt: tot na 5 januari in hechtenis. Voor nieuwjaarsdag betrapt: 

t/m 15 Jan in hechtenis. Dan is het snel voorbij ook bij de papa’s van rond de 35 jaar, die verliezen 

gelijk heel veel vakantiedagen waardoor de zomervakantie er ook bij in schiet. Kinderen die betrapt 

worden kunnen mij betreft ook stevig aangepakt worden. De discussie van traditie is onzin, pas in de 

jaren 70 is het opgekomen en de laatste jaren lijkt de oud en nieuw steeds meer op kleintje Aleppo. 

Stop deze onzin. Betrek a.u.b. ook de stikstof uitstoot erbij. Mijn tuin is elk jaar bedekt met een vieze 

roetlaag inclusief plastic soep. Ook onze huisdieren hebben elk jaar veel last van de vele harde 

knallen. Dit gaat ook niet snel meer voorbij na de oud en nieuw. Trauma. 

De landelijke overheid moet goed luisteren naar de wensen en haalbaarheid van de maatregelen, die 

in de gemeentes ook gehandhaafd moeten en kunnen worden. Daar samen eerst goed over 

afstemmen en dan ook de maatregelen tijdig bekend maken. Ook met landen als Duitsland en België 

afstemmen dat ze daar ook geen vuurwerk mogen verkopen dat in nl niet verkocht of afgestoken 

mag worden door particulieren. Carbid schieten is veel minder gevaarlijk en goed te reguleren waar 

het is toegestaan. Gemeenten hebben hier al jaren goede regelgeving voor. Ook is dit niet 

milieuvervuilend en dus niet vergelijkbaar met knalvuurwerk. Huidige regelgeving voor carbid 

schieten dus handhaven en deze traditie niet verbieden. 

Ik mis bij jullie toelichtingen op de vragen empathie, begrijp en aandacht voor hinder die 

hulpverleners en medici altijd maar weer ondervinden ! 

Als er iets geregeld gaat worden, denk dan ook aan het contact met Duitsland en België. In 

supermarkten daar kopen heel veel landgenoten hun vuurwerk. 

Neen 

Stop met vuurwerk verkoop, de overheid moet niet langer wachten, het CDA MOET NIET MOEILIJK 

DOEN.  

Er zijn al veel te veel slachtoffers als gevolg van het afsteken van vuurwerk. Denk vooral aan 

hulpverleners en dieren. 

Denk eens vooruit als CDA, het is kansloos hoeveel geld hieraan besteed wordt en hoeveel schade 

eruit voortvloeit ieder jaar opnieuw, los van al het menselijk leed. Als handhaven lastig of niet 

mogelijk is dan een geheel verbod, maakt het handhaven ook eenvoudiger. 

Het is beter om alle vuurwerk te verbieden. Dat is te handhaven. Al dat andere komt niets van 

terecht .Hier is het klimaat en heel veel mensen bij gebaat.  

Carbid knallen moet blijven!  

Tradities als carbid schieten moet blijven mogen. verbied al het vuurwerk waar plastic in zit. het komt 

overal terecht en word maar ten dele opgeruimd. Vuurwerk vooral in stedelijk gebied verbieden 
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risico' s zijn daar groot door de intensiteit en de vele omstanders. gedeeltelijk verbieden is wel lastig. 

Lastig is als in Duitsland en België wel gehaald kan worden. 

Direct een algeheel landelijk verbod op vuurwerk voor particulieren, er is bewezen dat we er niet 

mee om kunnen gaan. 

veiligheid en gezondheid zijn sterke argumenten om particulier vuurwerk te verbieden. Verbod op 

Handel, bezit en gebruik en hoge straffen op overtreding 

De jeugd houdt van vuurwerk. Laat het uitsluitend door deskundigen doen. Jeugd kan kijken en 

genieten.  


